



Ribe, 10. juli 2023.

## REFERAT .

**Mødet den 22.06.2023 kl. 18:00 – Dorthe Høyer, Lundgaardsvej 23.**

Afbud: Aksel Iversen

### 1. Godkendelse af dagsordenen

*Lene gjorde opmærksom på 'kommuneplan, der er til høring'. Punktet tages op til august. Dagsorden godkendt.*

### 2. Nyt fra lokalområderne

*Poul Dalsgaard har ønsket at udtræde af lokalrådet. Han kan ikke pege på en afløser. Willi har takket Poul for hans indsats. Annette annoncerer i RYK IND RIBE efter en afløser for Poul.*

*Signe, tiden er inde til at interessere os for den tomme og stadig mere forsømte grund, der tidligere husede Nørremarksskolen. Signe tager billeder og sender dem til Willi.*

*Lene, familiekoncert på Holmen bag Bostons Gård om tre dage. God opbakning til afholdte arrangementer.*

*Dorthe, oprydning i skoven på Lundgaardsvej.*

*Lulu, man afventer revidering af lokalplan, der kan gå op til 1½ år. Der arbejdes på at skaffe opbakning til fjernvarme.*

### 3. Formanden m.fl. orienterer

*Mødet m. ØKU den 9.05.*

*Flere havde en dårlig oplevelse af mødet, nærdemokrati bør tages alvorligt!*

*Lys på Domkirken, 12.6.*

*Det eksisterende lys er udtjent, der arbejdes på retablering.*

### 4. "Tingstedet" – Et forslag om nærdemokrati.

*Er der noget nyt? – LU/AL*

*Godt møde, blandt andre deltog Ole Bang og Aksel, afbud fra Allan. Snakken om form og indhold mandede bl.a. ud i en konklusion om at, når man mødes på tingstedet, er det møder uden dagsorden. (Møder med dagsorden afholdes i f.eks. Lokalrådet og Bykernens beboerforening) Det er de fremmødte der bestemmer hvad der er vigtigt. Alle tilstedeværende er ligeværdige.*

*Tingstedet skal ikke være tema til årsmødet.*

### 5. Årsmødet.

*Form, indhold, hvem gør hvad*

**FLYTTE ÅRSMØDET TIL DEN 20.09?** Lokalet er optaget 18.09.

*Lene og Annette foreslog som oplægsholder til årsmødet arkitekt Mikkel Kielsen, der i juni 2023 har afsluttet sin uddannelse med et projekt om hvordan arkitektur kan bruges til at beskytte kultursvampen under Ribes gamle bydel mod klimaforandringer (skiftende ubalance mellem for lidt og for meget vand). Konkret foreslår han, at der bygges et antal "vandtårne" til at regulere svampens fugtighed med.*

*Mikkel har desuden tidligere arbejdet med et "Tingstedsprojekt" i Middelfart, som han måske også kan fortælle om.*

*Annette kontakter Mikkel for at høre om han kan/vil holde et oplæg på årsmødet.*

*Vi kan invitere Mikkel Lux Larsen som forvaltningens mand og evt. Morten Søvsøe.*

*Endelig fastsættelse af dato, når vi har kontakt til Mikkel Kielsen.*

### Hængere

*Belysning af cykelsti til Lustrup - ØKU*

*Trampesti, ØKU og vandring. Willi arrangerer en trampesti vandretur, invitation til forskellige naturelskere.*

*Områdefornyelse og Kulturhavnen, ØKU -*

*Bosætningsproblematikken – Forv. har ikke tid ☹*

*Trafiksikker krydsning over A11, Vejdirektoratet – i fuld gang færdig i uge 38*

*Plan for Ribelund-området, ØKU*

*Haulundvej, 2-minus 1-vej. Afventer fjernvarmeledning m.m.*

## 6. Mødekalender for 2024

Følgende datoer **FORESLÅS**: 26.02., 8.04., 6.05., 17.06., 19.08., 30.09., 18.11., 12.12.  
**Årsmøde?**

## 7. Mødekalender for 2023

Følgende datoer er aftalt: 17.08., 18.09 Årsmøde, 28.09., 16.11., 14.12.

*Mødet den 17/8 er flyttet til den 16/8. Datoen for årsmødet afventer. Mødet den 16/11 er flyttet til den 9/11.*

## 8. Eventuelt

(Næste møde er **16.08**. Punkter til dagsordenen senest 10.08.)

Referat Signe